
Transkrypcja XXVIII sesji Rady Miejskiej w Krobi,  

zwołanej na dzień 21 grudnia 2020 roku 

 

   

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Szanowni Państwo, serdecznie witam na XXVIII sesji Rady Miejskiej w Krobi. Witam Pana 

Burmistrza wraz ze współpracownikami. Witam Państwa Radnych.  

 

Pozwólcie Państwo, że przedstawię porządek dzisiejszej sesji. 

- punkt 1 otwarcie i sprawdzenie obecności radnych i w tym momencie stwierdzam, że mamy na sali 

14 radnych, w związku z czym rada jest władna podejmować uchwały na dzisiejszej sesji, 

- punkt 2 przedstawienie porządku obrad, 

- punkt 3 przyjęcie protokołu z XXVI sesji,  

- punkt 4  informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym, 

- punkt 5 sprawozdanie z działalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym, 

- punkt 6 rozpatrzenie projektu  uchwały w  sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/148/2019 Rady 

Miejskiej w Krobi z  dnia 18 grudnia 2019 roku  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krobia na lata 2020 – 2030, 

- punkt 7 rozpatrzenie projektu uchwały w zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2020, 

- punkt 8 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają  

z upływem roku budżetowego 2020, określenia terminów wydatków oraz ustalenia planu finansowego 

tych wydatków, 

- punkt 9 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok, 

- punkt 10 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2021-2025, 

- punkt 11 rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar w Rodzinie na lata 2021-2025, 

- punkt 12 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/178/2020 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 23 czerwca 2020 roku w sprawie utworzenia samorządowej jednostki 

organizacyjnej pod nazwą Centrum Usług Wspólnych  w Krobi oraz nadania jej statutu, 

- punkt 13 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/341/2017 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 roku w sprawie „Wieloletniego programu gospoda-

rowania mieszkaniowym zasobem Gminy Krobia na lata 2018-2022”, 

 - punkt 14 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu udzielania dotacji celowej 

na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków, 

 - punkt 15 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Krobi 

na 2021 rok, 

- punkt 16 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Krobi na 2021 rok, 

- punkt 17 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krobia na lata 2021 – 2030, 

- punkt 18 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy  Krobia na rok 2021, 

- punkt 19 wolne głosy i wnioski, 

- punkt  20  zakończenie.  

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zgłosić propozycje zmian w porządku obrad? Nie widzę chęci 

zgłoszenia zmian. W związku z tym przechodzimy do realizacji punktu kolejnego. 



 

W punkcie 3 nastąpi przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Miejskiej w Krobi. Proszę Państwa 

protokół był włożony w biurze Rady. Mogli się Państwo z nim poznać. Czy ktoś z Państwa chciałby 

zgłosić jakieś zmiany do protokołu z poprzedniej sesji? Nie widzę. W związku z tym przechodzimy do 

głosowania nad przyjęciem protokołu. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu XXVII 

sesji Rady Miejskiej w Krobi proszę o podniesieniu ręki i naciśnięciu przycisku? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” protokół z XXVII sesji został przyjęty. 

 

Punkt 4 - informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. Podobnie jak w poprzednim punkcie mogli Państwo zapoznać się z tą informacją. 

Nie będę jej dzisiaj przedstawiał. Czy ktoś z Państwa chciałby zgłosić  jakieś pytania do sprawoz-

dania? Nie widzę. W  związku z tym przechodzimy do kolejnego punktu.  

 

Punkt 5 - sprawozdanie z działalności burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym. Podobnie jak  

w poprzednim punkcie mieliście Państwo okazję zapoznać się ze sprawozdaniem. Jeżeli mają 

Państwo jakieś pytania do sprawozdania to proszę o ich zgłoszenie. Nie widzę. W związku z tym 

zamykam ten punkt i przechodzimy do kolejnego. 

 

Punkt 6 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/148/2019 Rady Miejskiej 

w Krobi z dnia 18 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krobia na lata 2020-2030. Proszę o zabranie głosu wice przewodniczącą Komisji Budżetu 

radną Renatę Szulc w celu wyrażenia opinii komisji na temat projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu Renata Szulc: 

 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Komisja budżetu nad projektem uchwały 

obradowała w dniu dzisiejszym. W obecności pięciu członków komisji  projekt uchwały opiniujemy 

pozytywnie. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos?  

Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania nad projektem uchwały 

Nr XXVIII/223/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie zmiany uchwały 

Nr XVII/148/2019 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 18 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2020-2030. Proszę o podniesienie ręki i 

naciśnięcie przycisku kto jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto jest przeciw? Dziękuję. 

Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została podjęta.  

 

Punkt 7 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 

2020. W pierwszej kolejności proszę o zabranie głosu wice przewodniczącą Komisji Budżetu radną 

Renatę Szulc w celu wyrażenie opinii komisji na temat projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu Renata Szulc: 

 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Komisja budżetu nad projektem uchwały 

obradowała w dniu dzisiejszym. W obecności pięciu członków komisji  projekt uchwały opiniujemy 

pozytywnie. Dziękuję. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 



Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. Proszę o zabranie głosu przez Skarbnika Gminy Pana 

Damiana Walczaka. 

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak:  

 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Na komisji budżetu mówiłem na temat tej zmiany. Nie ma 

ona charakteru aby wprowadzać ją autopoprawką. Dotyczy ona zmian w planie wydatków, które już 

są zawarte, a odnoszą się do Szkoły Podstawowej w Starej Krobi. Dotyczą zwiększenia środków na 

zakup energii w paragrafie 4260 poprzez zmniejszenie kwoty, która była sygnalizowane w paragrafie 

4010, na wynagrodzenia w kwocie 3.000 zł i jest ona też zawarta w przedmiotowych zmianach. Proszę 

aby Państwo Radni zaznaczyli sobie tą zmianę. Była ona już opiniowana  

i przedstawiana podczas prac komisji budżetu, która tą zmianę uwzględniła przy wyrażeniu opinii.  

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

Dziękuję bardzo Panie Skarbniku. Czy ktoś Państwo Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Przechodzimy do głosowania. Uchwała Nr XXVIII/224/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 

grudnia 2020 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2020.  

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została podjęta. 

 

Punkt 8 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają  

z upływem roku budżetowego 2020, określenia terminów wydatków oraz ustalenia planu finansowego 

tych wydatków. W pierwszej kolejności proszę o zabranie głosu wice przewodniczącą Komisji 

Budżetu radną Renatę Szulc w celu wyrażenie opinii komisji na temat projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu Renata Szulc: 

 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Komisja budżetu nad projektem uchwały 

obradowała w dniu dzisiejszym. W obecności pięciu członków komisji  projekt uchwały opiniujemy 

pozytywnie. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. Szanowni Państwo, kto z Państwo Radnych chciałby zabrać 

głos w przedmiocie projektu uchwały? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. Przecho-dzimy 

do głosowania. Uchwała Nr XXVIII/225/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 roku 

w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020, określenia 

terminów wydatków oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. Kto z Państwa Radnych jest 

za podjęciem uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została podjęta. 

 

Punkt 9 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązy-

wania Problemów Alkoholowych na rok 2021. W pierwszej kolejności proszę o zabranie głosu 

przewodniczącą Komisji Oświaty i Spraw Społecznych radną Genowefę Skrobałę w celu wyrażenia 

opinii komisji na temat projektu uchwały. 

 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Genowefa Skrobała:  

 



Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 

obradowała w dniu 10 grudnia i przedstawiony projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. Dziękuję.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. Szanowni Państwo czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. Przechodzimy  

do głosowania. Uchwała Nr XXVIII/226/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 roku 

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 

2021. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięciem 

przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została 

podjęta. 

 

Punkt 10 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2021-2025. Otwieram dyskusję. W pierwszej kolejności proszę o zabranie głosu 

Przewodniczącą Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Radną Genowefę Skrobałę w celu wyrażenia 

opinii komisji na temat projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Genowefa Skrobała:  

 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu,  Szanowni Państwo. Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 

obradowała w dniu 10 grudnia i przedstawiony projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. Dziękuję.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. Szanowni Państwo czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w dyskusji?  Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do 

głosowania. Uchwała Nr XXVIII/227/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 roku  

w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani na lata 2021-2025. Proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem uchwały?  

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została podjęta. 

 

Punkt 11 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar w Rodzinie na lata 2021-2025. W pierwszej kolejności 

proszę o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Oświaty i Spraw Społecznych radną Genowefę 

Skrobałę w celu wyrażenia opinii komisji na temat projektu uchwały. 

  

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Genowefa Skrobała:  

 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu,  Szanowni Państwo. Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 

obradowała w dniu 10 grudnia i przedstawiony projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej.  Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos?  

Nie widzę. W związku z tym przechodzimy do głosowania. Uchwała Nr XXVIII/228/2020 z dnia 21 

grudnia 2020 roku w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2025. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?  

Stwierdzam, że 14 głosami „za”, uchwała została podjęta. 

 



Punkt 12 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/178/2020 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 23 czerwca 2020 roku w sprawie utworzenia samorządowej jednostki 

organizacyjnej pod nazwą Centrum Usług Wspólnych w Krobi oraz nadania jej statutu. Proszę  

o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Oświaty i Spraw Społecznych radną Genowefę Skrobałę w 

celu wyrażenia opinii komisji na temat projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Genowefa Skrobała:  

 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu,  Szanowni Państwo. Wynik głosowania komisji był 

następujący 5 głosów „za”, 2 głosy wstrzymujące. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. Opinia komisji jest pozytywna przy dwóch głosach 

wstrzymujących. Czy ktoś Państwa Radnych chciałby zabrać głos w przedmiocie projektu uchwały? 

Nie widzę. Szanowni Państwo przychodzimy do głosowania. Uchwała Nr XXVIII/229/2020 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/178/2020 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 23 czerwca 2020 roku w sprawie utworzenia samorządowej jednostki 

organizacyjnej pod nazwą Centrum Usług Wspólnych w Krobi oraz nadania jej statutu.  

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?  Stwierdzam, że 12 głosami „za” przy 2 głosach wstrzymujących 

uchwała została podjęta. 
 

Punkt 13 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/ 341/2017 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2017 roku w sprawie „Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Krobia na lata 2018-2022”. Otwieram dyskusję nad projektem 

uchwały. W pierwszej kolejności proszę o zabranie głosu przewodniczącą Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych radną Genowefę Skrobałę w celu wyrażenia opinii komisji na temat projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Genowefa Skrobała:  

 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 

obradowała w dniu 10 grudnia i przedstawiony projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. Dziękuję. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. Czy  ktoś Państwa Radnych chciałby zabrać głos  

w przedmiocie projektu uchwały.  Uchwała Nr XXVIII/230/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 

grudnia 2020 roku w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/341/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 

grudnia 2017 roku w sprawie „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Krobia na lata 2018-2022”. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały proszę o 

podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 

głosami „ za” uchwała została podjęta.   
 

W punkcie 14-  rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu udzielania dotacji 

celowej na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. Proszę o zabranie głosu przewodniczą-cego 

Komisji Rolnictwa i  Rozwoju Gminy radnego Hieronima Urbańskiego w celu wyrażenia opinii o 

projekcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy Hieronim Urbański: 

       



Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Opinia Komisji Rolnictw i Rozwoju 

Gminy jest pozytywna  6 głosów „za”. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie 

widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. Głosowanie uchwały Nr XXVIII/231/2020 Rady Miejskiej 

w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie przyjęcia regulaminu udzielania dotacji celowej na 

budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. Kto od Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały 

proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał ? Stwierdzam, 

że 14 głosami „ za” uchwała została podjęta.   
 

Punkt 15 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Krobi na 

rok 2021. Nad tym punktem prowadziliśmy dyskusję podczas posiedzenia wspólnych komisji Rady 

Miejskiej. Czy ktoś z Państwo Radnych chciałby dodatkowo zapytać podczas dzisiejszego posiedze-

nia? Nie widzę. W  związku z tym przejdziemy do głosowania. Uchwała Nr XXVIII/232/2020 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej  

w Krobi na rok 2021. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki 

i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami  

„za” uchwała została podjęta. 

 

Punkt 16 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Krobi na rok 2021. Podobnie jak poprzedni projekt uchwały o planie pracy Komisji 

Rewizyjnej dyskutowaliśmy na posiedzeniu wspólnych komisji. Czy ktoś Państwo Radnych chciałby 

zadać pytanie dotyczące treści przede wszystkim załącznika do uchwały? Nie zgłaszano pytań także na 

komisjach wspólnych. W związku z tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania.  Uchwała Nr 

XXVIII/233/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi na rok 2021. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem uchwały proszę o podniesieniu ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał?  Stwierdzam, że 14 głosami „ za” uchwała została podjęta.  
 

Szanowni Państwo przychodzimy do dwóch ostatnich projektów uchwał związanych z budżetem na 

kolejny rok. Jak co roku oba projekty są analizowane przez Państwa Radnych przed sesję. Według 

procedury uchwalania budżetu w pierwszej kolejności zajmiemy się projektem uchwały dotyczącym 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2021-2030, a w kolejnym punkcie 

procedować będziemy przyjęcie budżetu na rok 2021. 

 

W punkcie 17 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krobia  na lata 2021 – 2030. W  pierwszej kolejności proszę według ustalonej procedury o 

zabranie głosu Skarbnika Gminy Pana Damiana Walczaka. 

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak : 

 

Szanowni Państwo. Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia była 

szczegółowo omawiana kilkakrotnie na posiedzeniu wspólnych komisji Rady Miejskiej oraz na komisji 

budżetu. Okres prognozy w uchwale dotyczy do roku 2030, ponieważ przedsięwzięcia  

i prognoza długu również dotyczy tego okresu. Przy konstruowaniu tego dokumentu głównym 

założeniem był realizm przyjętych wartości, tak aby doprowadzić do maksymalnej zgodności  pomiędzy 

uchwałami budżetowymi na dane lata z Wieloletnią Prognozę Finansową. W dniu dzisiejszym skupimy 

się na autopoprawce, która wynika ze zmian w uchwale budżetowej na rok 2021. Przedstawię krótką 

prezentację, która myślę, że graficznie pomoże nam lepiej objąć te wszystkie zmiany, które nastąpiły 

od pierwszych dni listopada, na kiedy projekt ten został przygotowany.  



W projekcie uchwały dokonuje się zmian w zakresie załącznika nr 1 oraz załącznika nr 2. Załącznik nr 

2 to przedsięwzięcia oraz w zakresie przyjętych wartości. W zakresie załącznika nr 1 zmiany dotyczą 

roku 2021. W zakresie dochodów i wydatków, w tym pozycji majątkowych, w zakresie limitów na 

określone przedsięwzięcia, wskaźników, zmiana w roku 2022 dotyczy kwoty dochodów  

i wydatków. Została ona zwiększona o 745.789, 61 zł, ponieważ wydatki w tym zakresie zostały 

przeniesione częściowo z roku 2021 i dotyczą przedsięwzięcia związanego z rewitalizacją Krobi,  

a konkretnie przebudową Rynku. W załączniku numer 2 – przedsięwzięcia, zmiany dotyczą 

następujących przedsięwzięć:„Radosny Maluch” zwiększono limit na rok 2022, rewitalizacja  

w zakresie promocji projektu - zwiększamy limit na rok 2021 – to są tak zwane przedsięwzięcia bieżące. 

Kolejne to Rewitalizacja społeczno-przestrzenna w zakresie przebudowy ulic Szkolnej  

i Placu Kościuszki, Ogród Ludowy i Profesora Zwierzyckiego. Zwiększenie dotyczy limitów na rok 

2021 - łącznych nakładów. Kolejna zmiana dotyczy przebudowy Rynku w zakresie rewitalizacji. Kwotę, 

którą pierwotnie mieliśmy zaplanowaną na rok 2021, przenosimy w stosunku 70% do 30% na rok 2021 

i 2022. Kolejne przedsięwzięcia to: wydatki bieżące dotyczą dowozów uczniów do szkół. Zmniejszamy 

łączne nakłady limitu na rok 2021 oraz modernizacja oświetlenia drogowego, zmiana limitu w zakresie 

roku 2021. Na zadaniu obejmującym budowę ciągów pieszo-rowerowych na terenie gminy Krobia 

zmniejszamy limit w roku 2021 o kwotę 70.000 zł. W objaśnieniach przyjętych wartości również 

dokonujemy zmian w zakresie opisów tabel i konkretnych wartości. W postanowieniach uchwały 

Szanowni Państwo zgodnie ze wskazaniem Regionalnej Izby Obrachunkowej dokonujemy zmiany w 

zakresie paragrafu drugiego ustęp drugi, gdzie wykreśla się z postanowień tej uchwały drugie zdanie, 

a treść tego paragrafu i ustępu brzmi następująco: upoważnia się burmistrza Krobi  

do przekazania uprawnień do zaciągania zobowiązań, o których mowa w ustępie pierwszym kierow-

nikom jednostek Gminy. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały wydania 26 

listopada 2020 r. jest pozytywna.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda:  

 

Proszę o zabranie głosu wice przewodniczącą komisji budżetu Radną Renatę Szulc w celu wyrażenie 

opinii komisji na temat projektu uchwały oraz autopoprawki.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu Renata Szulc: 

 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Komisja budżetu nad projektem uchwały 

obradowała w dniu dzisiejszym w obecności pięciu członków komisji  projekt uchwały i autopo-prawkę 

opiniujemy pozytywnie. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

Dziękuję bardzo. W pierwszej kolejności głosowanie autopoprawki do uchwały Nr XXVIII/234/2020 

Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krobia na lata 2021-2030.  Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem  autopoprawki proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięciu przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 

Stwierdzam, że 14 głosami „za” autopoprawka została przyjęta. Głosowanie uchwały  

Nr XXVIII/234/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2021-2030. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?  

Stwierdzam, że 14 głosami „ za” uchwała została podjęta.   

 

Punkt 18 - rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2021. 

Według określonej procedury proszę o zabranie głosu Skarbnika Gminy pana Damiana Walczaka.  

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak:  



 

Szanowni Państwo, również krótka prezentacja tej uchwały. Co prawda ją omawialiśmy, ale myślę, że 

ze względu na wagę tej uchwały, która jest jedną z najistotniejszych podejmowanych przez Państwa 

każdego roku, w kilku slajdach omówimy sobie podstawowe założenia tego dokumentu. Zgodnie z 

zarządzeniem Nr 165 Burmistrza Krobi dochody na rok 2021 zaprojektowano w wysokości ponad 

69.140.000 zł. Przedstawia on podział na dochody bieżące i majątkowe, wydatki w kwocie ponad 

75.400.000 zł. Deficyt budżetowy określono na kwotę 6.274.773 zł . Być może to już nudne troszeczkę, 

ale za każdym razem staram się Państwu przedstawiać informację o nadwyżce bieżącej, gdyż to w 

zakresie finansów publicznych jednostki samorządu terytorialnego ma szczególne znaczenie. Właśnie 

ta pozycja, wynik operacyjny, różnica pomiędzy dochodami bieżącymi  

a wydatkami bieżącymi, de facto wskazuje jaka jest sytuacja finansowa danego samorządu i jakie są 

możliwości samorządu w zakresie obsługi zadłużenia czy generowania środków, które można następnie 

przeznaczyć na przykład na wydatki majątkowe. W 2021 roku, jak widać z wykresu, niestety nadwyżka 

bieżąca jest projektowana na poziomie znacznie niższym niż w ostatnich czterech latach budżetowych. 

Pod tym względem jest to wynik najsłabszy od roku 2017. Wpływ na tą pozycję ma kilka czynników. 

Między innymi zmniejszone dochody gminy w zakresie udziału w podatku od osób fizycznych związane 

między innymi z przepisami oraz ze zmianami w zakresie ustawodawstwa. Jak również zwiększone 

wydatki bieżące między innymi z tytułu wzrostu minimalnego wynagrodzenia, przy ciągłym wzroście 

wydatków oświatowych. Niestety, ale wzrost dochodów bieżących nie nadąża za wzrostem wydatków 

bieżących. Oczywiście ta pozycja powinna ulec zmianie na koniec roku  

i miejmy nadzieję, że tak się stanie. Natomiast już na poziomie projektu budżetu wygląda ona mniej 

optymistycznie, niż ostatnich czterech latach budżetowych. Z drugiej strony patrząc na kwotę związaną 

z obsługą długu i z bieżącymi płatnościami z tytułu obsługi długu dalej ona jest na poziomie 

bezpiecznym.  Przedstawione wskazanie kwot dochodów projektów budżetów od roku 2007 

prezentujemy tych 15 dokumentów. Pod tym względem czyli globalnej kwoty dochodów rok 2021 jest 

zdecydowanie rekordowy, ponieważ kwota dochodów i bieżących oraz dochodów majątkowych jest 

zdecydowanie wysoka. W kolejnym slajdzie widoczne jest porównanie wskaźnika dochodów 

podatkowych na jednego mieszkańca, który jest przyjmowany do obliczenia tak zwanej subwencji 

wyrównawczej dla konkretnej Gminy. Kwota ta ma duże znaczenie, ponieważ kwota subwencji 

wyrównawczej waha się w naszej gminie od 2,5 miliona złotych, jak na przykład w roku poprzednim, 

do kilkuset tysięcy złotych. Taką sytuację mieliśmy 2 lata wcześniej. Jest to związane właśnie z tym, jak 

wskaźnik dochodów podatkowych w naszej gminie wygląda na tle dochodów podatkowych  

w kraju. Przy konstruowaniu budżetu na rok 2021 zdecydowane znaczenie miała właśnie ta pozycja w 

zakresie proporcji pomiędzy Gminą Krobia a wskaźnikiem krajowym. Wskaźnik ten wynosił 87,56%, 

co oznacza, że dochody w naszej gminie są mniejsze niż średnia krajowa, ale zdecydowanie lepszy jest 

to wskaźnik niż na przykład w roku 2018, czy w latach 2011 i 2013. W roku 2017 wskaźnik ten osiągnął 

ponad 94% wskaźnika krajowego. Wzrost tego wskaźnika w stosunku do roku 2018 spowodował 

zmniejszenie subwencji wyrównawczej dla naszej gminy. Odnośnie wydatków na poziomie projektu 

budżetu, to mamy ich mniej niż w roku 2020, jednak ich poziom również jest bardzo wysoki. Wydatki 

na obsługę długu w 2021 jest najniższa w całym okresie wskazanym w tej prognozie. Wynika to przez 

to, że bardzo mocno zmniejszył się poziom stóp procentowych, dzięki temu ta obsługa jest 

zdecydowanie niższa. Zadłużenie na koniec 2021 powinno nieznacznie  wzrosnąć, co będzie wynikało 

z podpisania umowy z ENEĄ na modernizację oświetlenia drogowego. Równy poziom zadłużenia może 

być nawet niższy niż w roku 2020. Będzie to uzależnione  

od rozstrzygnięć przetargowych i od sytuacji makroekonomicznej i wpływów do budżetu. W kolejnym 

slajdzie przestawiono sytuację poziomu zadłużenia. Ostatnie 2 lata to wzrost zadłużenia związany  

z koniecznością wkładu własnego na projekty rewitalizacyjne. Pierwszy u góry wykres wskazuje,  

że proporcja zadłużenia jest na poziomie najniższym w całym prognozowanym okresie. Wykaz 

największych pod względem kwotowym inwestycji planowanych na rok 2021. Są to z reguły zadania 

wieloletnie, więc kwoty tutaj widoczne dotyczą roku tylko 2021. W większości wartość tych inwestycji 

jest zdecydowanie wyższa. Na Rewitalizację Centrum Biblioteczno-Kulturalne Krob_Kult w roku 2021 

w projekcie budżetu zapisano kwotę 1.900.000 zł. Rewitalizacja w zakresie przebudowy dróg: Szkolna, 



Plac Kościuszki, Ogród Ludowy, Zwierzyckiego to kwota 2.600.000 zł. Rewitalizacja Rynku to kwota 

4.600.000 zł. Rewitalizacja przebudowy Wyspy Kasztelańskiej zaplanowana w kwocie 1.600.000 zł. 

Przypominam, że mówimy o kwotach w projekcie budżetu. Kwoty te wprowadzoną autopoprawką 

uległy zmianie. W kolejnej prezentacji slajd obejmujący budowę ciągu pieszo-rowerowego przy drodze 

wojewódzkiej w kwocie 865.000 zł. Przebudowa ulic w Krobi: Polna, Targowa, łącznik Polna-

Kobylińska zaplanowano w kwocie 3.000.000 zł. Proszę zwrócić uwagę,  

że mówimy o wkładzie własnym w ramach tego projektu. Projekt jest szacowany na kwotę 

zdecydowanie wyższą. Kolejny wydatek to pomoc finansowa dla powiatu gostyńskiego w kwocie 

750.000 zł. Następny wydatek dotyczy budowy drogi dojazdowej do żłobka, przedszkola i KCUS na 

kwotę 390.000 zł. Kolejny wydatek obejmuje dotację na przydomowe oczyszczalnie ścieków  

i wymiany kotłów w kwocie 108.000 zł. Tak Szanowni Państwo przedstawia się projekt uchwały 

budżetowej. W zakresie opinii Regionalna Izba Obrachunkowa wydała dwie. O projekcie budżetu jest 

ona pozytywna z uwagą, która dotyczyła konieczności zwiększenia rezerwy ogólnej, co przedstawię w 

autopoprawce oraz o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego opinia również jest pozytywna.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

Proszę o zabranie głosu wiceprzewodniczącą Komisji Budżetu radną Renatę Szulc w celu wyrażenie 

opinii komisji na temat projektu uchwały budżetowej oraz autopoprawki. Opinie pozostałych komisji 

Rady Miejskiej były pozytywne.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu Renata Szulc: 
 

Opinia Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Krobi w sprawie projektu uchwały budżetowej Gminy 

Krobia na rok 2021. Komisja Budżetu odbyła 2 posiedzenia w celu zaopiniowania projektu budżetu 

Gminy Krobia na rok 2021 oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 - 2030. Komisja 

Budżetu w zakresie wydania opinii obradowała w systemie zdalnym. W dniu 12 listopada 2020 roku, 

podczas komisji wspólnych, zapoznała się ze szczegółowym omówieniem budżetu przez skarbnika, 

natomiast w dniu 19 listopada 2020 roku ponownie omówiono poszczególne pozycje budżetowe  

oraz zapoznano się z opiniami komisji Rady Miejskiej w Krobi. W obu posiedzeniach uczestniczyło 5 

członków Komisji, nieobecny był przewodniczący Lech Bem. Obrady Komisji prowadziła 

Wiceprzewodnicząca Renata Szulc. W czasie prac omówiono dochody Gminy Krobia. Członkowie 

Komisji zwrócili uwagę na zmniejszenie dochodów podatkowych z tytułu udziału w podatkach  

od osób fizycznych, zmniejszenie kwoty subwencji wyrównawczej  oraz na znaczną kwotę dochodów  

z tytułu realizacji projektów unijnych, głównie w zakresie rewitalizacji oraz pozostałych zadań  

w zakresie polityki społecznej. Komisja przyjmuje propozycje kształtowania się wielkości dochodów 

według załącznika nr 1 do projektu uchwały Rady uwzględniając wyjaśnienia Skarbnika Gminy o ich 

wielkości. Podczas analizy projektu budżetu komisja szczególną uwagę zwróciła na wydatki, których 

rozpisanie w poszczególnych działach zaproponował Burmistrz według załącznika nr 2. Po dyskusji 

oraz analizie opinii pozostałych Komisji Rady Miejskiej w Krobi członkowie komisji pozytywnie 

ustosunkowali się do wniosku Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy w zakresie rozdysponowania kwoty 

150 000,00 zł na konkretne wydatki inwestycyjne zasygnalizowane w funduszach sołeckich. Oprócz 

powyższej korekty nie mającej wpływu na ogólny poziom dochodów i wydatków, Komisja Budżetu nie 

zaproponowała żadnych dodatkowych zmian w stosunku do projektu Burmistrza.  

W związku z powyższym Komisja sformułowała wniosek dotyczący działu 600 – transport i łączność: 

Dział 600 - kwotę 150 000,00 zł na zadanie „Budowa i modernizacja dróg i chodników w gminie” 

proponuje się przeznaczyć na konkretne inwestycje drogowe zasygnalizowane w funduszu sołeckim wg 

następującej propozycji: Niepart (działka nr 109) – kwota 26 520,00 zł, Posadowo (działka 88/1) – 

kwota 96 420,00 zł, Stara Krobia (działka 150) – kwota 14 310,00 zł, Kuczyna (działka nr 394/1), - 

kwota 5 110,00 zł. Razem: 142 360,00 zł. Pozostałą kwotę w wysokości 7 640,00 zł (różnica pomiędzy 

kwotą 150 000,00 zł i 142 360,00 zł) Komisja proponuje przenieść do rezerwy inwestycyjnej na 

pokrycie ewentualnych braków związanych z koniecznością uzupełnienia środków na dokumentację  



w Pudliszkach i Żychlewie, w ramach wskazanych w tych sołectwach przedsięwzięć drogowych. 

Komisja wskazuje jednocześnie na konieczność analizy poziomu deficytu budżetowego w roku 2021  

i latach następnych. Ewentualne oszczędności na przeprowadzonych postępowaniach dotyczących 

zamówień publicznych oraz wskutek np. rezygnacji z przedsięwzięć w sytuacji braku środków 

zewnętrznych, powinny być każdorazowo rozpatrywane pod kątem zmniejszenia planowanego 

zadłużenia Gminy Krobia. Burmistrz przyjął propozycję Komisji w zakresie działu 600 i podziału kwoty 

150 000,00 zł i zaproponował jej wprowadzenie w formie autopoprawki na sesji budżetowej. Ponadto 

Skarbnik zasygnalizował zmiany w  zakresie dochodów i wydatków, które Burmistrz Krobi zamierza 

przedstawić na sesji budżetowej w formie autopoprawki dotyczące m.in. przeniesienia środków z roku 

2020 w związku z przeniesieniem inwestycji dotyczącej Rewitalizacji pn.: -„Rewitalizacja społeczno – 

przestrzenna zdegradowanego obszaru Krobia Centrum - Rewitalizacja przestrzeni miejskiej Krobi – 

przebudowa ciągu komunikacyjnego ulic: Szkolnej, Plac Kościuszki, Ogród Ludowy i Prof. Józefa 

Zwierzyckiego”- zadanie nie będzie realizowane w roku 2020 w zaplanowanym zakresie, w całości 

środki zostaną przeniesione na rok 2021, Rewitalizacja społeczno – przestrzenna zdegradowanego 

obszaru Krobia Centrum - Rewitalizacja przestrzeni miejskiej Krobi - przebudowa Rynku- poprawa 

bezpieczeństwa ruchu oraz infrastruktury gminnej - zadanie zostanie podzielone wg realnego zakresu 

na rok 2021 i 2022 – nastąpi zmniejszenie planu wydatków na rok 2021. Powyższe zmiany będą mieć 

też wpływ na treść uchwały w sprawie WPF Gminy Krobia na lata 2021 – 2030. Mając powyższe na 

uwadze Komisja Budżetu opiniuje projekt budżetu Gminy Krobia na 2021 rok pozytywnie przy 

obecności 5 członków komisji, nieobecny radny Lech Bem. Komisja Budżetu projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2021 – 2030 opiniuje również pozytywnie przy obecności 5 członków 

komisji, nieobecny radny Lech Bem. Podpisała Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu Renata Szulc. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. Szanowni Państwo, kolejnym punktem jest stanowisko  

w sprawie wniosków, które nie zostały ujęte w projekcie budżetu Gminy Krobia na rok 2021. Proszę o  

zabranie głosu przez Burmistrza Krobi pana Łukasza Kubiaka w celu przedstawienia tych wniosków. 

 

Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak:  

 

Przedstawię wnioski, które nie zostały ujęte w projekcie budżetu gminy Krobia na rok 2021.Podstawą 

prawną jest zapis paragrafu 11 punktu 4 uchwały Nr LII/424/2010 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 

czerwca 2010 roku w sprawie pracy nad projektem uchwały budżetowej Gminy Krobia, zgodnie 

z którym, podjęcie uchwały w sprawie budżetu winno zostać poprzedzone przedstawieniem stanowiska 

Burmistrza w sprawie wniosków nieuwzględnionych w projekcie uchwały budżetowej. Zgodnie  

z paragrafem 1 ustęp 4 cytowanej uchwały, we wrześniu składane są wnioski przez radnych, sołtysów, 

rady sołeckie i mieszkańców gminy w celu wprowadzenia poszczególnych zadań do budżetem. W trybie 

prac nad budżetem poza wnioskami 22 sołtysów, dotyczących przedsięwzięć w ramach funduszu 

sołeckiego wpłynęło kolejnych 14 wniosków m. in. radnych, przedstawicieli rad sołeckich, organizacji 

i instytucji. Propozycje obejmowały następujące zakresy: 6 wniosków dotyczyło dróg gminnych,  

1 wniosek dotyczył drogi powiatowej, 1 wniosek dotyczył drogi będącej własnością Skarbu Państwa, 

2 wnioski obszaru sportu i rekreacji, 1 wniosek dotyczył kanalizacji sanitarnej, kolejny wniosek 

obejmowała zadania związane z melioracją, kolejny obejmował zadania związane z uchwalaniem 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, kolejny obejmował zadania nie inwestycyjne. 

W ramach Funduszu Sołeckiego do projektu uchwały budżetowej wprowadzono kilkadziesiąt 

przedsięwzięć na łączną kwotę prawie 530.000 zł. Z 14 wniosków, które wymieniłem, bezpośrednio 

wpisane do projektu uchwały budżetowej dotyczyły budowy chodnika w Kuczynie, dotacji dla Gminnej 

Spółki Wodnej w zakresie melioracji oraz dofinansowania Dni Młodzieży na Świętej Górze Paradiso.  

Podczas prac nad budżetem sygnalizowano aby wykonać trzy przedsięwzięcia m.in. dotyczące 

przebudowy ulicy Jana III Sobieskiego w Krobi. Planujmy złożyć wniosek w ramach kolejnego naboru 



w celu uzyskania środków z Programu Rządowego Fundusz Inwestycji Lokalnych na wykonanie 

nawierzchni ulicy Jana III Sobieskiego, zgodnie z Państwa sugestiami. Kolejny wniosek dotyczy 

kanalizacji sanitarnej w Nieparcie. Przy współpracy z Międzygminny Związkiem Wodociągów  

i Kanalizacji przystąpimy w najbliższym czasie do przygotowania dokumentacji technicznej  

na realizację tego zadania, abyśmy byli już przygotowani do procesu realizacji inwestycji. Kolejny 

wniosek dotyczył uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Jak Państwo 

doskonale wiedzą środki na wykonywanie planów bez wskazania konkretnej lokalizacji wpisywane są 

corocznie do budżet. Te 14 wniosków dotyczyły zadań własnych naszego samorządu. Wierzę, że uda 

się kolejne przedsięwzięcia z tej listy zadań nie ujętych w projekcie budżetu wpisać jako zadania do 

realizacji w najbliższej przyszłości.  Zawsze jest tak, że potrzeb jest więcej niż możliwości. Oczywiście 

musimy się zawsze skupić na tych zadaniach, które z perspektywy czasu wydają się tymi 

najpotrzebniejszymi. Tak,  jak powiedziałem wcześniej myślę, że niedługo do tych zadań nie ujętych 

również wrócimy.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję Panie Burmistrzu. Według określonej procedury proszę o zabranie głosu Skarbnika Gminy 

pana Damiana Walczaka i przedstawienie autopoprawki do projektu uchwały.  

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Szanowni Państwo w formie krótkiej prezentacji przedstawię autopoprawki, które zostały Państwu 

wcześniej przygotowane oraz tą, o której mówiła Przewodnicząca Komisji Budżetu, do wprowadzenia 

której zobowiązał się Burmistrz na sesji budżetowej w zakresie rozdysponowania kwoty 150.000 zł na 

konkretne zadanie inwestycyjne. W zakresie dochodów zadanie dotyczące zmniejszenia środków na 

Rewitalizację Rynku. Zadanie to rozbijane jest na dwa lata budżetowe. W związku z tym dotacja czyli 

środki unijne również zadanie to zostanie częściowo przeniesione do realizacji na rok 2022. W dziale 

756, być może Państwo słyszeliście o zawieszeniu w poborze opłaty targowej na podstawie tak zwanej 

tarczy 6.0. Jest to odgórny przepis, który  wskazuje, że w roku 2021 opłata targowa nie będzie 

ponoszona. Dlatego zmniejszanie po stronie dochodów w odpowiednim paragrafie i zwiększenie o tą 

samą kwotę w paragrafie 2680 rekompensaty, na którą liczymy z Budżetu Państwa, zgodnie  

z przepisami, które tą zmianę wprowadzają. W dziale 801 zwiększamy planowane dochody o ponad 

155.000 zł na zadanie „Wspieramy rozwój edukacji przedszkolnej”, są to środki unijne. W związku 

 z tym, iż projekt rozpoczął się późno, dlatego w tym roku nie został zrealizowany. W zakresie 

Krobskiego Centrum Usług Społecznych to projekt 9.1.2 czyli tak zwany projekt twardy - inwestycyjny. 

Zmniejszamy dochody o 280.000 zł w roku 2021, ponieważ środki czego się nie spodziewaliśmy do 

końca wpłynęły już na w roku 2020, po weryfikacji wniosku o płatność. W dziale 855 kolejna korekta 

projektu unijnego „ Radosny Maluch”. Podobnie jak w przypadku projektu przedszkolnego projekt 

rozpoczął się nieco później i nie wszystkie dochody zostały zrealizowane. W związku z tym przenosimy 

realizację dochodów na rok 2021. Zmniejszamy również w kolejnym projekcie unijnym, tym razem 

realizowanym w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich obejmującego wykorzystanie 

Odnawialnych Źródeł Energii w celu optymalizacji zużycia energii w świetlicach w Potarzycy  

i Sułkowicach. W wyniku postępowania o udzielenie zamówienia publicznego odnotowano duże 

oszczędności. Spowodowało to, że są również mniejsze dochody z tytułu środków unijnych. Łącznie 

dochód zmniejszamy o kwotę 731.364,50 zł.  Wydatki zwiększamy o kwotę 2.468.635,50 zł. Czyli deficyt 

zwiększy się o 3.200.000 zł. W dziale 600 wprowadzamy do planu wydatków dwa nowe zadania 

inwestycyjne. To zadania, o których mówiliśmy Państwu podczas ostatniego posiedzenia wspólnego 

komisji, na które otrzymaliśmy wsparcie w ramach rządowego funduszu inwestycji lokalnych. Jedno z 

zadań dotyczy budowy kanalizacji sanitarnej z przyłączami oraz przebudowy drogi w miejscowości 

Kuczynka w ramach drogi 4928P Drzewce-Pudliszki -Kuczynka. Wprowadzamy do budżetu kwotę  

z dofinansowania. Drugie zadanie dotyczy drogi gminnej ulicy Cichej i Kwiatowej. Proszę zwrócić 

uwagę, że zadanie dotyczy również ulicy Kopernika, ponieważ była na to sporządzona jedna 



dokumentacja. Jak wiemy ulica Kopernika jest już przebudowana, natomiast w zakresie nazewnictwa 

zadania ona nadal w tym zadaniu widnieje. Wprowadzamy kwotę już całkowitej wartości inwestycji 

oszacowaną na kwotę 1.550.000 zł. W zakresie dróg  dokładamy jeszcze w autopoprawce, to co 

przedstawiała w opinii Pani Wiceprzewodniczącą Komisji Budżetu. Dotyczy to rozdysponowanie kwoty 

150.000 zł zgodnie z wnioskiem Komisji Budżetu oraz Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy na 

konkretne zadania inwestycyjne w zakresie infrastruktury drogowej. Obejmuje to odcinki dróg  

i chodników w miejscowościach: Stara Krobia, Kuczyna, Niepart i Posadowo w łącznej kwocie 

142.360 zł. Natomiast umniejszamy o 150.000 zł zadanie pn. Budowa i modernizacja dróg i chodników 

w gminie. To zadanie było weryfikowane i korygowane w zakresie Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

W zakresie dróg to projekty, o których mówiłem wcześniej, czyli Rynek, przebudowa ulic: Plac 

Kościuszki, profesora Zwierzyckiego i Ogród Ludowy. Umniejszenie o 70.000 zł na zadaniu budowa 

ciągów pieszo-rowerowych przy drodze wojewódzkiej nr 434. Następne autopoprawki dotyczą działu 

750. Zwiększamy środki na Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  Następnie 

kwotę rezerwy ogólnej zwiększamy o 30.000 zł zgodnie ze wskazaniem Regionalnej Izby Obrachun-

kowej oraz zmniejszamy o kwotę  280.000 zł na zadania inwestycyjne. Zmiana ta wynika z wniosku 

Komisji stałych Rady Miejskiej, czyli zwiększenie o 7.640 zł. To jest ta pozostała kwota  

z rozdysponowania kwoty o 150.000 zł. W dziale 801 zmniejszamy o 26.960 zł na dowóz uczniów do 

szkół po rozstrzygnięciu przetargowym. W  dziale 853 dokonujemy zmian w zakresie klasyfikacji 

budżetowej na funkcjonowanie projektu „Krobskie Centrum Usług Społecznych”. To są środki dla 

partnerów publicznych i niepublicznych. Zmniejszamy kwotę pomocy finansowej dla Powiatu 

Gostyńskiego na funkcjonowanie Warsztatów Terapii Zajęciowej w Piaskach. Na ten wydatek 

planowano kwotę 5.000 zł, a uchwałą Rady Miejskiej przyznano 3.000  zł, więc korekta wynosi 2.000 

zł.  W dziale 855 klasyfikacji budżetowej w ramach projektu „Radosny Maluch-pierwszy żłobek  

w Krobi” przeniesienie między klasyfikacją budżetową i między wydatkami Urzędu oraz Żłobka.  

W dziale 921 zwiększenie środków o 25.000zł na dotację dla Gminnego Centrum Kultury i Rekreacji 

na modernizację budynku, w którym się  znajdujemy. Zadanie obejmuje wymianę przeszkleń wejścia 

do Centrum Kultury na witryny aluminiowe z szybami zespolonymi trójwarstwowymi. Centrum Kultury 

złożyło stosowny wniosek o dofinansowanie i mamy nadzieję, że uda go zrealizować, po uzyskaniu 

pozytywnej oceny. W ramach tego wniosku koniecznie jest zabezpieczenie wkładu własnego w kwocie 

25.000 zł, a koszt całej inwestycji to 100.000 zł. Kolejna zmiana dotyczy zwiększenia środków na 

promocję projektu w ramach środków unijnych, to są środki niewykorzystane z tego roku. W wyniku 

tych zmian wzrasta deficyt budżetowy o kwotę 3.200.000 zł, ale Państwo doskonale wiecie skąd ta 

kwota wynika. To są własne środki otrzymane w formie przelewu w ubiegły piątek z Budżetu Państwa. 

Środki właśnie w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, które to środki są na dwie nowe 

inwestycje wprowadzone autopoprawką, czyli drogę i kanalizację w Kuczynce oraz przebudowę ulic 

Cichej i Kwiatowej. Mimo wzrostu wydatków nie zwiększają się nasze potrzeby pożyczkowe ponieważ 

deficyt pokryty zostanie tymi środkami. Zmianie ulegają również załączniki nr 1, 2, 3, 6, 7A, 7B, 10, 

których dotyczy zmiana. Szanowni Państwo, krótkie podsumowanie. O zmniejszonych dochodach  

i wydatkach mówiłem, o deficycie również. Wzrasta kwota przychodów w ramach właśnie środków  

z Rządowego Funduszu. Pozytywna informacja jest taka, że przynajmniej na poziomie projektu budżetu 

wzrasta nadwyżka bieżąca ta, o której mówiłem Państwu wcześniej, że jest w tym roku najniższa od 

roku 2017. Zmieniamy również postanowienia uchwały w zakresie dotacji i rezerw. Jeszcze jedna 

zmiana, która wynika ze zmiany dotyczącej rozdysponowania kwoty 150 000 zł. W paragrafie 12 

będziemy mieć  nowe brzmienie kwot dotyczących rezerw. W związku z tym , że rezerwa inwestycyjna 

będzie ona wynosiła nie 20.000 zł,  tylko 27.640 zł, czyli 7.640 zł z rozdysponowania tych kwot. 

Rezerwy, celowe również wzrosną do 282.640 zł. Ogólna kwota rezerw, o których omowa w paragrafie 

12 będzie wynosiła 362.640 zł. Dziękuję bardzo.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję Panie Skarbniku. Kolejnym etapem jest dyskusja, do której Państwa zapraszam na temat 

projektu budżetu oraz przedstawianych autopoprawek. Możecie Państwo również zabrać głos odnośnie 



zadań nieuwzględnionych w tym projekcie. Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę.  

Pozwolę sobie w kilku zdaniach przedstawić przebieg prac nad projektem budżetu ponieważ słuchacze 

i widzowie ciekawi są jak one przebiegały. Prace nad budżetem rozpoczęliśmy kilka tygodni temu. 

Wszystkie komisje pochyliły się nad projektem przedstawionym przez burmistrza. Ostatecznie wnioski, 

które zostały przygotowane zostały w formie pisemnej, skierowano do mnie, a następnie przekazałem 

je do Komisji Budżetu. Komisja Budżetu zastanawiając się nad propozycjami poszczególnych komisji, 

a była to jedna propozycja Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy  dyskutowała bardzo szczegółowo nad 

projektem budżetu. Nad dochodami i wydatkami, nad deficytem i poszczególnymi składnikami budżetu.  

Patrząc na założenia budżetowe w perspektywie roku następnego, nazywany kolokwialnie znów rokiem 

covidowym, to budżet ten myślę, że należy powiedzieć jest ambitny i wywarzony. Zadania, które są 

przed nami, pomimo deficytu zakładanego na 6.000.000 zł, powinny być przez nas zrealizowane.  

To jest oczywiście kwestia przede wszystkim rewitalizacji, której zadania cały czas realizujemy,  

a dalsza część jeszcze przed nami.  To również oczywiście drogi, które każdemu z Państwa są bliskie, 

ponieważ mieszkańcy bardzo często o nie dopytują.  My, jako radni miejscy, radni gminni powinniśmy 

i robimy, bo to nie tylko zajmujemy się budową dróg, ale także infrastrukturą oświatową, kulturalną, 

ponieważ mamy szerokie spojrzenie na budżet. To nasza samorządowa rola, żeby patrzeć szerzej  

i patrzeć kompleksowo na to co w naszej gminie dzieje się dziś, jutro, ale będzie na kilka lat.  Dlatego 

wszystkie inwestycje w edukację i inne sfery, które realizujemy, miejmy nadzieję w przyszłości 

przyniosą pozytywne efekty naszym mieszkańcom. Tak jak pan skarbnik powiedział jest dużo zadań, 

które są zadaniami inwestycyjnymi. Było wymienionych kilka najważniejszych, ale jest dużo tych 

drobnych w sołectwach, o których sami Państwo widzą. Na pewno jest też taka sytuacja, że nie 

wszystkie wnioski jakie wpływają do Burmistrza, czy do Rady zostaną jeż realizowane.  Należy mieć 

nadzieję, że w perspektywie kolejnych budżetów wnioski te na pewno znajdą poparcie ze strony 

Państwa Radnych oraz pozytywne spojrzenie ze strony burmistrza.  Ja z mojej strony miałbym tyle. 

Jeśli jeszcze Państwo będziecie mieli ochotę zabrać głos to bardzo proszę w punkcie dyskusji. Proszę 

o zabranie głosu przez pana burmistrza.  

 

Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak: 

 

Szanowni Państwo. Też zgadzam się ze słowami Pana Przewodniczącego, który w bardzo dobry  

i  syntetyczny sposób opisał projekt uchwały budżetowej na rok 2021. Zastanawiałem się jakich 

przymiotników użyć, żeby też ten budżet opisać. Przychodzą na trzy takie przymiotniki. Pierwszy to 

taki, jaki użył Starostwa Gostyński charakteryzując budżet, to odpowiedzialny. Żyjemy obecnie  

w bardzo trudnych czasach, stanie epidemii. Państwo się ze mną zgodzą, pod pojęciem budżet 

odpowiedzialny budżet z jednej strony, myślę o tym co mówił pan skarbnik, że budżet jest bezpieczny 

jeśli chodzi o stan finansów publicznych, kwestię obsługi zadłużenia, ale odpowiedzialny też dla 

naszych przedsiębiorców. Poprzez ten projekt budżetu, jeśli taką pozytywną decyzję Państwo podejmą 

będziemy w trudnych czasach wspierać naszych przedsiębiorców i naszych mieszkańców zarówno 

Gminy Krobia i Powiatu Gostyńskiego.  Wierzę, że pieniądze w odpowiedzialny sposób zostaną wydane  

i zainwestowane na naszej ziemi krobskiej i w powiecie gostyńskim. Drugi przymiotnik to na pewno 

budżet proinwestycyjny. Jeśli Państwo spojrzą na kwoty autopoprawki, które wynikają z projektu 

uchwały budżetowej w pozycji wydatków majątkowych inwestycyjnych zapisano kwotę 20.000.000 zł, 

które chcemy przeznaczyć na szeroko rozumiane inwestycje. To jest najwyższa kwota ze wszystkich  

7 gminach powiatu gostyńskiego, a jak Państwo wiedzą, że gmina Krobia nie jest największą gminą  

w powiecie. Wierzę, że te inwestycje w jeszcze lepszym stopniu poprawiają poziom usług publicznych, 

które oferujemy mieszkańcom. Podniosą one jeszcze w większym stopniu jakość i standard życia 

naszych mieszkańców. Po trzecie jest to też budżet zrównoważony. Jeśli spojrzymy na obszary zadań, 

w których będziemy te środki wydatkować, to  mają Państwo takie ważne dziedziny jak: rolnictwo 

i łowiectwo, transport i łączność, czyli szeroko rozumiane drogi gminne, powiatowe, wojewódzkie.  

Na te zadania planujemy środki w kwocie 14.000.000 zł.  To jest też troska samorządu Gminy Krobia 

o to, żeby jeszcze lepsze warunki  w obszarze szeroko rozumianej infrastruktury technicznej stwarzać 

dla naszych mieszkańców. Szanowni Państwo, bez względu na to, kto jest zarządcą drogi, poprzez te 



inwestycje pragniemy podnosić jakość dróg, ciągów komunikacyjnych, a przez to bezpieczeństwo 

naszych mieszkańców. Zadania nasze, to też obszar gospodarki mieszkaniowej, administracji 

publicznej. Chcemy nadal na jak najwyższym poziomie świadczyć usługi z zakresu administracji 

publicznej. Tak aby Urząd Miejski w Krobi i wszystkie jednostki organizacyjne były przyjazne dla 

klientów, zwłaszcza dla naszych mieszkańców. Dużą wagę pragniemy też przywiązywać do 

bezpieczeństwa publicznego i do ochrony przeciwpożarowej. Musimy też usprawnić współpracę w 

wielu obszarach z wieloma służbami porządkowymi, żeby poziom bezpieczeństwa publicznego był 

jeszcze wyższy, ponieważ mamy duże wymagania. Następne zadanie to - oświata i wychowanie - i w 

tym obszarze można by mówić długo. Staramy się mimo tego, że przyszły rok nie będzie czasem, gdzie 

będziemy przeprowadzać znaczące zadania inwestycyjne budynków oświaty, również przedszkoli. 

Wierzę, że sukcesywnie nakłady finansowe w obiektach oświatowych będą w najbliższych latach 

znacząco wzrastały. Mówiliśmy już dzisiaj o ochronie zdrowia, podejmując uchwałę  

o przeciwdziałaniu alkoholizmowi, narkomanii. Wierzę, że w tych obszarach też będziemy skuteczne 

działania wspólnie podejmować. Kolejny zakres to - pomoc społeczna. Mówimy o zadaniach własnych 

oraz zleconych. Poprzez działania profilaktyczne będziemy jest starali się wspierać nasze  rodziny  

w gminie Krobia. Następny zakres zadań  to edukacyjna opieka wychowawcza czyli działania 

podnoszące kwalifikacje pedagogów, aby jeszcze lepiej mogli się włączyć w system wychowawczy. 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska też ważniejszy obszar działań naszego, ale wszystkich 

samorządów i państwa. Mama na myśli o działaniach, które mają promować odnawialne źródła 

energii, przeciwdziałać niskiej emisji, wymiany rtęciowo-sodowych opraw oświetleniowych na ledowe, 

które mają zwiększać efektywność energetyczną oraz przyczyniać się do płacenia niższych rachunku 

za energię. Takie działania  w przyszłym roku planujemy wdrażać. Dużą wagę będziemy przyjmować 

do rozwoju kultury  i dziedzictwa kulturowego. Promować nasz mikro region  folklorystyczny, jakim 

jest Biskupizna. Myślę, że stan epidemii ustanie i  będziemy mogli działania projektowe i bieżące  

w obszarze promocji Biskupizny i innych w zakresie kultury realizować. Wierzę, że też będzie dobrze 

się rozwijała współpraca z naszymi organizacji pozarządowych i grupami nieformalnymi, w ramach 

nie tylko realizacji zadań w zakresie dotacji dla tych podmiotów, ale też dzięki bieżącym,  codziennym 

spotkaniom i integracji przy udziale sołtysów, radnych i lokalnych liderów. Mamy w roku przyszłym 

duże wyzwania. Od 1 stycznia zacznie funkcjonować nowa jednostka Centrum Usług Wspólnych. 

Szanowni Państwo, to też są ważne zmiany systemowe mające ułatwiać bieżącą współpracę i pracę.  

Takie działania też będziemy prowadzić w zakresie reorganizacji naszych placówek szkolnych  

i przedszkolnych oraz instytucji kultury. Myślę, że czeka nas dużo zmian systemowych, które pozwolą 

naszą wspólną pracę usprawnić. Będzie to duże wyzwanie dla nas wspólnie, aby ten budżet, też mam 

nadzieję z naszymi mieszkańcami wykonać. Ja w to głęboko wierzę, że tak się stanie, dzięki też dobrej 

współpracy z Państwem. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

Dziękuję Panie Burmistrzu. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. W związku 

tym zamykam dyskusję. Dwa głosowania przed nami. Pierwsze głosowanie dotyczy autopoprawki do 

projektu uchwały, którą w imieniu burmistrza przedstawił pan skarbnik. Autopoprawka do uchwały  

Nr XXIX/235/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie uchwały budżetowej 

Gminy Krobia na rok 2021. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej autopoprawki proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięciu przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 

głosami „za” autopoprawka została przyjęta.  Głosowanie uchwały Nr XXIX/235/2020 Rady Miejskiej 

w Krobi z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2021. Kto 

z Państwa Radnych jest za podjęciem  uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięciu przycisku? Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została podjęta. Szanowni 

Państwo. Panie Burmistrzu. Gratuluję podjętej uchwały. Gratuluję wyniku głosowania. Miejmy 

nadzieję, tak jak Pan wyraził przed chwilą, że ten budżet wspólnie zrealizujemy nie tylko jako radni, 

urzędnicy, lecz jako mieszkańcy gminy Krobia i że rok 2021 będzie dla nas szczęśliwy pod względem 

zdrowotnym. Proszę jeszcze o zabranie głosu przez pana burmistrza.   



Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak: 

 
Dziękuję bardzo za gratulacje i przede wszystkim za głosowanie. Szanowni Państwo, wierzę, że to 

będzie dobry rok 2021, że uda nam się wszystkie zadanie jakie zawiera uchwała budżetowa w 100 % 

wykonać. Myślę, że będzie się to odbywało przy bardzo dobrej współpracy ze strony Państwa radnych. 

Dziękuję za tą pracę, którą Państwo wykonali w ostatnich tygodniach, podczas długich i owocnych 

obradach w poszczególnych komisjach stałych Rady Miejskiej w Krobi. Jest to zasługa Państwa 

Radnych, że udało się szybko i sprawnie całą procedurę przeprowadzić. Dzisiaj zakończyło się to 

pozytywną oceną tych projektów uchwał.  Jeszcze raz serdecznie za to dziękuję. Dziękuję również moim 

wszystkim współpracownikom w Urzędzie Miejskim w Krobi na czele z panem skarbnikiem oraz 

wszystkim kierownikom i naczelnikom. Dzięki tej mrówczej pracy, której czasami na co dzień nie widać, 

a efekty w sumie dzisiaj mogli Państwo poznać w sposób skuteczny przygotowując najważniejsze 

projekty uchwał. Obecnym pracownikom na sali pragnę za to podziękować, podobnie jak tym, którzy 

oglądają sesję. Jest to też praca wszystkich kierowników i dyrektorów jednostek organizacyjnych. 

Udało się to wszystko zebrać w jedną całość. Jesteśmy po uchwaleniu budżetu  i wierzę, że skutecznie  

ten budżet zostanie zrealizowany. Mam nadzieję, że sołtysi, których dzisiaj nie ma oraz członkowie 

organizacji sołeckich i lokalni liderzy przyczynią się, że ten budżet wykonamy wspólnymi siłami.  

To jest nasz wspólny sukces. Dziękuję za uchwalony budżet i jednocześnie gratuluję. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

Dziękuję Panie Burmistrzu. 

 

W punkcie 19 wolne glosy i wnioski.  

Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie wiedzę. Czy ktoś z Państwa na sali chciałby zabrać 

głos? Nie widzę. W związku z tym zamykam ten punkt.  

 

W punkcie 20 zakończenie.  

Chciałbym złożyć w moim imieniu i w imieniu Burmistrza oraz całego samorządu Gminy Krobia 

wszystkim mieszkańcom najserdeczniejsze życzenia, przede wszystkim zdrowia bo to jest 

najpopularniejsze i najbardziej odpowiednie.  Życzenia pomyślności, spokoju w święta, w kolejnym 

roku samych sukcesów, nie tylko zawodowych ale i osobistych, także wszystkiego dobrego. Zamykam 

XXVIII  sesję Rady Miejskiej w Krobi. Dziękuję Państwu bardzo. 

 


